

INTERNATIONAL ECONOMIC INTEGRATION AND THE PROBLEMS OF DEVELOPMENT IN RUSSIA

Takazova M.T.

North Caucasian mining and metallurgical institute (the State Technological University),
(362021, Vladikavkaz, st. Nikolaev, 44), e-mail: takazova.marina@mail.ru

Now in world economy two tendencies work. On the one hand, integrity of the world economy, its globalization that is caused by development of economic relations between the countries, trade liberalization, creation of modern systems of communication and information, international technical standards and norms amplifies. On the other hand, there is an economic rapprochement and interaction of the countries at regional level, large regional integration structures – developing in the direction of creation of rather independent centers of the world economy are formed. As the main advantage of the international integration groups more favorable use of opportunities of the mutually advantageous economic relations promoting increase in production of gross domestic product and efficiency of its use that is a sustained economic growth condition acts. Stated above the reason force to treat in a new way concept, essence and the maintenance of a sustainable development of national economies in the conditions of the international economic integration.

ТЕНДЕНЦИИ РАЗВИТИЯ ПТИЦЕВОДСТВА В ТРАНСФОРМАЦИОННОЙ ЭКОНОМИКЕ

Тарасова Н.В., Чернякевич Л.М.

ФБГОУ ВПО «Поволжский государственный технологический университет», Йошкар-Ола, Россия
(424000, Республика Марий Эл, г. Йошкар-Ола, пл. Ленина, 3), e-mail: natalitarasova1985@ya.ru

Проведен анализ основных показателей развития птицеводства в республике. В регионе развивается промышленное производство как мясного, так и яичного направления. Уровень производства яиц в регионе в полном объеме обеспечивает потребности населения в этом продукте. Сокращение объемов производства продукции сельскохозяйственных организаций в 2000 году объясняется рядом накопившихся за предыдущие годы проблем (рост импорта, диспаритет цен на сельскохозяйственную и промышленную продукцию, рост кредиторской задолженности), а также влиянием кризиса (девальвация рубля, снижение господдержки, экстенсивное производство). Основным фактором дальнейшего роста объемов производства продукции птицеводства является увеличение финансирования из бюджета Российской Федерации и бюджета Республики Марий Эл. Серьезными рисками участия России в ВТО являются: снижение темпов роста сельского хозяйства в результате сокращения объемов государственной поддержки, банкротство малого бизнеса из-за низкой конкурентоспособности, снижение инвестиционной привлекательности отрасли, сокращение рабочих мест, сокращение доходов и снижение уровня жизни на селе. Влияние изменения институциональной среды на организационно-экономические характеристики птицеводства подтверждено с помощью табличных и графических данных.

TENDENCIES OF DEVELOPMENT OF POULTRY FARMING IN TRANSFORMATIONAL ECONOMY

Tarasova N.V., Chernyakevich L.M.

Volga State Technology University, Yoshkar-Ola, Russia (42400, Mari El Republic, Yoshkar-Ola, Lenin Square, 3),
e-mail: natalitarasova1985@ya.ru

The analysis of the main indicators of poultry development in the republic is carried out. In the region industrial production develops in the meat and egg direction. The level of production of eggs in the region provides needs of the population for this product in full. Reduction of output of the agricultural organizations in 2000 is explained by a number of the problems which have collected for previous years (import growth, disparity of the prices on the agricultural and industrial production, accounts payable growth), and crisis influence also (ruble devaluation, decrease in state support, extensive farming). The main factor of further growth of outputs of poultry farming is the increase in financing the budget of the Russian Federation and the budget of the Mari El Republic. Serious risks of participation of Russia in the WTO are: recession of growth rates of agriculture as a result of decrease in volumes of the state support, bankruptcy of small business because of low competitiveness, decrease in investment attractiveness of branch, reduction of workplaces, reduction of the income and a standard of living in the village. Influence of changing institutional environment on organizational and economic characteristics of poultry farming is confirmed by means of tabular and graphic data.

ФИНАНСОВЫЕ ИННОВАЦИИ В ДЕЯТЕЛЬНОСТИ КОММЕРЧЕСКИХ БАНКОВ: ТЕОРЕТИКО-ЭКОНОМИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ

Яковенко С.Н., Тимченко А.А.

ФГБОУ ВПО «Кубанский государственный университет», Краснодар, Россия
(350040, Краснодар, ул. Ставропольская, 149), e-mail: atim@ro.ru

В статье уточнено понятие «финансовая инновация», доказывается, что в современной российской экономической литературе существуют четыре основных подхода к определению данного понятия и его роли в банковском деле. Раскрыт механизм влияния финансовых инноваций на деятельность коммерческого банка.